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Protokół Nr ORN.0012.2.3.2017 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 26 kwietnia 2017 r. 

 
 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Pełniący Funkcję Burmistrza Olecka – Krzysztof Marek Kosewski,  

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i zaproponowała zmianę porządku 

posiedzenia na następujący: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wolne wnioski. 

4. Informacja o drogach gminnych położonych na terenach wiejskich – komisja wyjazdowa. 

 

Uwag do zaproponowanego porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Olecko oraz warunków i zasad korzystania 

z przystanków;  
 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że w związku przejęciem części ulic powiatowych od 1 stycznia konieczne jest 

rozszerzenie uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyznaczenia publicznych przystanków 

komunikacyjnych o dwa, które znajdują się na Placu Wolności. Zgodnie z załącznikiem  

do projektu uchwały Gmina Olecko jest teraz właścicielem czterech przystanków 

zlokalizowanych na ul. Wojska Polskiego, Osiedlu Siejnik oraz na Placu Wolności. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
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Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Olecko oraz warunków i zasad korzystania 

z przystanków.  

 

b) zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie zadań służących ochronie środowiska z zakresu ochrony powietrza 

i ochrony wód, ze środków budżetu gminy przeznaczonych na finansowanie ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

poinformował, że jest to uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej z lutego b.r. Zmiany 

polegają przede wszystkim na wykreśleniu w uchwale zapisu „w szczególności”. Druga 

zmiana dotyczy ograniczenia terminu składania wniosków do trzech miesięcy na początku 

roku. Ponadto, autopoprawką zmienia się brzmienie punktu 29 załącznika nr 2.1. 

„Zatwierdzony protokół jest podstawą do przekazania dotacji na rachunek bankowy wskazany 

przez wnioskodawcę” na następujące „Zatwierdzony protokół będzie podstawą do rozliczenia 

dotacji”. 

 

Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

prosił, by przypomnieć jakiej wysokości środki zostały zabezpieczone na wymianę kotłów. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że w budżecie gminy na ten cel przeznaczono 105 tys. zł. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie zadań służących ochronie środowiska z zakresu ochrony powietrza  

i ochrony wód, ze środków budżetu gminy przeznaczonych na finansowanie ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej. 

 

c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Kukowo – tereny obsługi produkcji rolnej 2”; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

oznajmiła, że projekt uchwały dotyczy terenu, na którym w tej chwili zlokalizowana jest  

w istniejącym gospodarstwie ferma hodowlana norek. W związku ze złożeniem przez 

inwestora raportu oddziaływania na środowisko dla rozbudowy fermy, uznaje się teren objęty 

uchwałą za potencjalnie zagrożony lokalizacją uciążliwej inwestycji. Plan miejscowy ma na 

celu ograniczyć rozbudowę fermy. 

 

Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

zapytał o istniejącą i planowaną ilość norek. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że w tej chwili są tam 24 tys. norek, a planowana ilość wynosi 80 tys. 
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Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

zapytał, czy docierają jakieś sygnały na temat uciążliwości istniejącej fermy. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że sygnały, które docierają od mieszkańców dotyczą ewentualnej ucieczki 

norek i powodowania szkód w gospodarstwach.  

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

dodała, że okoliczni mieszkańcy narzekają na nieprzyjemne zapachy. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kukowo – tereny 

obsługi produkcji rolnej 2”.  
 

d) przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

poinformowała, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko, został 

przygotowany z inicjatywy Radnych Rady Miejskiej w Olecku w związku z ich wnioskami  

o podjęcie działań w kierunku zapobieżenia uciążliwym inwestycjom w gminie. Zatem, 

zmiana studium następuje w zakresie uszczegółowienia zapisów dotyczących terenów 

rolnych, wprowadzenia zakazu rozbudowy istniejących ferm hodowlanych mogących zawsze 

znacząco oddziaływać na środowisko oraz odnośnie lokalizacji nowych takich przedsięwzięć. 

Całościowa zmiana studium jest planowana na rok przyszły. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  

i gminy Olecko. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że do biura Rady Miejskiej wpłynęły następujące sprawy: 

  W dniu 24 marca 2017 r. wpłynęło Zarządzenie nr ORN.0050.47.2017 Burmistrza 

Olecka z dnia 24 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Olecko za 2016 rok. 

 W dniu 27 marca 2017 r. wpłynęło pismo pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku z prośbą o podwyższenie wynagrodzeń. 

 Wojewoda Warmińsko-Mazurski rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 3 kwietnia br. 

stwierdził nieważność uchwały Nr ORN.0007.10.2017 Rady Miejskiej w Olecku   

z dnia 24 lutego 2017 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  
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z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę 

Olecko: przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz  

w innych formach wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym czas 

bezpłatnego nauczania w części: § 2 ust. 2 w zakresie sformułowania „każdą 

rozpoczętą” i § 2 ust. 4-5. 

 W dniu 10 kwietnia 2017 r. wpłynęła Uchwała Nr RIO.VIII-0120-173/17 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 kwietnia  

2017 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Olecka 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Olecko za 2016 rok. Opinia jest 

pozytywna. 

 

Ponadto, do komisji wpłynęła informacja dotycząca dróg gminnych. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zapytał, kto świadczy usługi utrzymania dróg. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że przetarg wygrała firma Transport Ciężarowy Pan Krzysztof Witkowski.  

Wczoraj podpisano umowę. 

 

Innych pytań ani uwag do spraw wniesionych nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

zgłosił następujące wnioski: 

 zgłosił wniosek o wykonanie przepustu na drodze do Państwa Jurewicz z Doliw. 

Dojeżdżają oni do swojej posesji wąskotorówką, przez którą przebiega strumyk i chcą 

poprawić ten dojazd we własnym zakresie, 

 zgłosił wniosek o wyżwirowanie drogi gruntowej w Giżach na odcinku około 300-400 

m - jadąc za Pałacem w prawo do granicy z gminą Świętajno. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zgłosił wniosek o okazanie geodezyjne drogi, jadąc z Dąbrowskich w kierunku Plewek  

(w obrębie pól Pana Milewskiego). 

 

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Informacja o drogach gminnych położonych na terenach wiejskich  

– komisja wyjazdowa. 
 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

oznajmiła, że po rozmowach z Sołtysami gminy Olecko komisja wybiera się dzisiaj do trzech 

miejscowości: Zajdy, Zatyki i Judziki. 
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Członkowie  Komisji po dokonaniu bezpośrednich oględzin zgłoszonych uszkodzonych 

odcinków dróg oraz po przeprowadzeniu rozmów z sołtysami, sformułowali następujące 

wnioski: 

 bez zbędnej zwłoki szczegółowe wyjaśnienie sołtysom zasad utrzymania gminnych 

dróg wewnętrznych na wspólnym spotkaniu sołtysów w Urzędzie Gminy Olecko; 

 dokonanie planu oczyszczania rowów oraz odtworzenia rowów zniszczonych  

i pomniejszanych w wyniku nieprawidłowej orki przez właścicieli pól;  

 powiadomienie pismem właścicieli o konieczności dokonywania naprawy 

zniszczonych odcinków dróg gruntowych ciężkim sprzętem rolniczym przy wjazdach 

na pole – nie jest właściwe ponoszenie kosztów z budżetu gminy na naprawę tych 

odcinków dróg, które są i będą niszczone przez ciężki sprzęt rolniczy; 

 w sołectwie Zatyki: poprawienie profilu na odcinku drogi Gąski – Zatyki – usunięcie 

zadolenia i poprawienie możliwości ujścia wody na obniżonym terenie; niwelacja 

podwyższonych poboczy, konserwacja drogi w kierunku Wieliczek do Nowego Młyna 

i wycięcie krzewów, droga Zatyki – Dzięgiele jest w bardzo złym stanie; 

 w sołectwie Zajdy: od wąskotorówki Zajdy-Giże droga jest gliniasta i podczas ulew                   

i roztopów trudno przejezdna – odcinek ok. 200 m wymaga dożwirowania, wniosek                 

o przebudowę odcinka drogi (w pobliżu gospodarstw nr 8 i 9) – zrobiło się tam koryto 

i woda nie spływa, jest to odcinek w pobliżu linii energetycznej; odcinek drogi  Zajdy 

–Ślepie konieczne jest dożwirowanie; 

 w sołectwie Judziki: odtworzenie rowu (ok. 50 metrów) na zakręcie drogi przy 

budynku nr 18, wytyczenie przebiegu drogi i częściowe „zarysowanie” ok. 200-

metowego odcinka drogi od budynku nr 23, zgodnie z deklaracją właściciela pola 

graniczącego z drogą – sam wykona żwirowanie wytyczonego przez Gminę odcinka; 

 w sołectwie Plewki: naprawa załamanego przepustu w pobliżu posesji nr 36, 

dożwirowanie drogi do lasu, która od wielu lat nie była uzupełniana; dokończenie 

inwestycji dotyczącej  drogi asfaltowej w kierunku Mieruniszek; 

 w sołectwie Gordejki Małe: informowanie sołtysa, kiedy zostaną rozpoczęte prace 

związane z budową drogi w Gordejkach Małych; 

 w sołectwie Świdry: naprawa drogi na odcinku Świdry – Dzięgiele, drogą tą jeździ 

autobus szkolny i odbiera z przystanku 12-cioro dzieci. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 

 

     Karolina Kuskowska                       Maria Wanda Dzienisiewicz     


